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Protokoll från handikapprådets sammanträde 2008-01-14 
 
 
Närvarande:   
Ledamöter Kerstin Järneberg, ordförande NHR, HSO 
 Ove Martinsson, vice ordfö-

rande 
AAF, HSO 

 Ingrid Edin HRF, HSO 
 Vivi-Anne Emanuelsson SRF 
 Agneta Hagström DHR 
 Blazena Westerlund FA, HSO 
   
Tjänstemän Siw Lideståhl avdelningschef 
 Inger Norman avdelningschef förskola, fritid och 

kultur 
 Thomas Kultti biträdande avdelningschef äldre-

omsorg 
 Michael Boström förvaltningens ”flyttgeneral” 
 Cecilia Rivard planeringssekreterare 
 Pia Sundqvist nämndsekreterare 
 Malin Hermansson skrivtolk, landstingets tolkcentral 
 Camilla Tann skrivtolk, landstingets tolkcentral 
 
 
 
 
Justeras:   
 
  Kerstin Järneberg, ordförande 
 
 
 
Justeras:   
 
  Blazena Westerlund, ledamot 
 
 
 
Sekreterare:  
 
  Pia Sundqvist 
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Kerstin Järne-
berg och Blazena Westerlund. Justering sker torsdag 17 januari. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokoll från rådets sammanträde 2007-12-10 anmäldes. 
 

§ 3 Aktuellt från nämndsammanträdet 2007-12-19 
Rapporterades att många medborgare – både barn och vuxna – deltog vid 
det öppna forumet för att framföra synpunkter på förslaget till vp för 2008. 
 

§ 4 Ärenden till nämndsammanträdet 2008-01-24 
Ärende nr 3: Redovisning av pågående och avslutade projekt inom Farsta 
stadsdelsförvaltning år 2007-2008 
Rådet saknar projekt riktade till personer med funktionsnedsättning. Man 
menar också att exempelvis de projekt som riktas till äldre och som handlar 
om hälsa och kost även skulle kunna omfatta personer med funktionshin-
der. Thomas Kultti, biträdande avdelningschef inom äldreomsorgen, svara-
de att projekten styrs av de bidrag som finns att söka och att den starka fo-
kuseringen på äldreomsorg beror på att regeringen har avsatt mycket sti-
mulansbidrag inom det området. 
 
Ärende nr 4: Redovisning av upphandlingen av ramavtal för platser på 
sommargård (kollo) 2008-2009 
Rådet undrar om det tas hänsyn till olika former av funktionsnedsättning 
vid upphandling av kolloplatser. Thomas Kultti svarar att han är övertygad 
om att det är så, men ber att få återkomma vid nästa möte med ett definitivt 
besked. Rådet framför att det generellt är viktigt att förvaltningen redovisar 
i sina tjänsteutlåtanden hur tillgänglighetsaspekterna tillgodoses. 
 
Ärende nr 5: Förslag till kostpolicy för Stockholms stads äldreomsorg – 
yttrande till kommunstyrelsen 
Rådet anser att kostpolicyn inte bara borde tillämpas inom äldreomsorgen 
utan även inom stadens arbete med stöd och service till personer med funk-
tionsnedsättning. 
 
Ärende nr 9: Förslag till detaljplan för kv Jällö mm i Farsta Strand – ytt-
rande till stadsbyggnadskontoret 
Cecilia Rivard, förvaltningens nya planeringssekreterare, presenterade sig 
och redogjorde för ärendet. Rådet diskuterade även formerna för sin med-
verkan när förvaltningen bereder planärenden och framförde att man vill 
involveras i ett tidigt skede om det handlar om större planärenden. 
I anslutning till detta ärende bad Ove Martinsson om en redogörelse för 
vad som har hänt när det gäller kvarteret Tebrödet, ett ärende där rådet tidi-
gare har framfört synpunkter. Cecilia Rivard bad att få återkomma med be-
sked vid nästa möte. 
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Vivi-Anne Emanuelsson efterlyste i elektronisk form de nämndärenden 
som avser rapporter och beslut från länsstyrelsen (ärende nr 11, 14, 15 och 
16). Sekreteraren meddelade att länsstyrelsen inte lämnar dessa ärenden till 
förvaltningen i elektronisk form och att det därför inte går att tillhandahål-
la dem i en form gör att de blir tillgängliga för synskadade. (Att scanna in 
ärendena är inte en lösning eftersom de tolkas som en bild av Vivi-Annes 
dator.) Rådet menade att förvaltningen bör ställa krav på länsstyrelsen att 
tillhandahålla ärenden i ett format som är tillgängligt för synskadade. 

 
§ 5 Information från förvaltningen och avdelningen för omsorg om 

funktionshindrade 
Från rådets sammanträde den 5 november 2007: Astma- och allergiförskolor. 
Inger Norman, avdelningschef för förskola, fritid och kultur, rapporterade att de 
astma- och allergiförskolor som fanns tidigare avvecklades eftersom det inte 
fanns någon efterfrågan. I dagsläget klarar förvaltningen i stort sett att tillgodose 
behovet inom ramen för förvaltningens ordinarie verksamhet. Tre barn går på 
särskild förskola i Tyresö. På grund av ett växande behov i flera stadsdelsområ-
den kommer förvaltningen nu att diskutera ett samarbete med andra förvaltning-
ar i söderort kring en ny satsning på en särskild astma- och allergiförskola. 

 
§ 6 Dagens gäst: Michael Boström, förvaltningens ”flyttgeneral” 

Michael Boström, förvaltningens ”flyttgeneral”, redovisade och diskutera-
de ritningar och planer för förvaltningens nya lokaler i Farsta centrum, dit 
förvaltningen räknar med att kunna flytta i maj. Några av rådets ledamöter 
har även tidigare fått information och möjlighet att framföra synpunkter 
vid samtal med Michael. Nu redogjordes för förvaltningens insatser för att 
tillgodose olika tillgänglighetsaspekter när det gäller bland annat skyltning, 
entréer, reception, telefoner (texttelefon), hissar, toaletter, belysning (bland 
annat med tanke på elallergiker), färgsättning och kontrastverkan. 

 
§ 7 Sammanträdestider 2008 

Rådet fastställde sammanträdestider för 2008 i enlighet med bilaga. 
 
§ 8 Övriga frågor  

Ställdes en fråga om tunnelbanans ombyggnad mars-augusti 2008 och hu-
ruvida landstinget kommer att bevilja extra färdtjänstresor för de personer 
med funktionsnedsättning som inte har möjlighet att utnyttja ersättnings-
bussarna. Siw Lideståhl lovade ta med sig tillbaka till rådet den informa-
tion som SL kommer att lämna vid det kommande nämndsammanträdet. 

 
§ 9 Nästa sammanträde 

Rådets nästa sammanträde hålls måndag 4 februari 2008 kl 15.30, med 
förmöte kl 14.30. 


